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KÉSZÜLŐDÉS A JÖVŐ ÉVI KOLENDA 

TŰZKONFERENCIÁRA 

2017. szeptember 17. – Sandersné dr. Kovács Erzsébet és Bret Sipek  

élőben elhangzott tanításának szövege belső használatra 

 
Sandersné dr. Kovács Erzsébet: 

Ez egy nagyon különleges nap az életünkben, és elmondom nektek, hogy miért! Az Úr 

hatalmas dolgokat készít az országunk számára! Ennek az előszelében vagyunk. Az Úr 

hatalmasakat készít! A jövő esztendőben egy csodálatos, világhírű szolgálat jön el az országba, 

a Jézus nevében! Egy nemzetközi szolgálat: Reinhard Bonnke és Daniel Kolenda szolgálata, a 

Christ for all Nations teszi tiszteletét Magyarországon jövőre, és ennek az előmunkálatai 

folynak most. Már harmadszor járnak az országban a nagyon tisztes vendégeink. Kérjük, hogy 

álljanak fel, mi pedig egy hatalmas tapssal fogjuk köszönteni őket! Olyan tapssal, ami a Jézus 

Krisztusnak jár a mennyben, hogy őket elhozta!  

Tehát a vendégeink: Csehországból Bret Sipek, és felesége, Silvia; Szakály Csaba, aki 

tolmácsolni fog, Megyeri Zoltán, és Jens, aki Dániából jött el erre a napra, hogy ő is tiszteletét 

tegye közöttünk! És most egy nagy tapsot kérek tőletek! A mennyben tapsolnak és örvendeznek 

most, mert itt vagytok! Tűz fog ma leszállni az égből! Bret Sipek fog szolgálni felétek, és ő fog 

imádkozni értetek. A drága Szent Szellem fog áradni! Átadtam Bretnek az alkalmat teljesen, 

azt mondtam, hogy szabadon, a Szellemmel azt tesz, amit akar. Prófétálhat, imádkozhat, hozhat 

tüzet, ami a nemzetközi szolgálaton van. Egy palást van fölötte, egy nemzetközi palást van 

fölötte, és ebben a kenetben fog szolgálni ma felétek. Legyetek elváró szívvel! Ő nagyon 

alázatos, mondta is, hogy nem is érti ezt az ünneplést, de ez nem neki szól, ez Jézus Krisztusnak 

szól! Jézus Krisztusnak szól ez az ünneplés, aki elhozta az Ő szolgáit. Az Úr a szolgálók nélkül 

nem tudna lépni a földön. Kellenek az odaszánt, alázatos szívű, a teljes életüket odaszánt 

szolgálatok. Köszönöm szépen!  

Átadom az egész pulpitust a mi drága vendégünknek, Bretnek, és Szakály Csabának, aki 

tolmácsolni fogja, mert ő az, aki együtt dolgozik vele már évek óta, össze is szoktak. Bret fog 

prédikálni, és Csaba fordít. Tapssal köszöntjük őket a Jézus nevében! Dicsőség Istennek, a 

Szent Szellemet meghívjuk, hogy szolgáljon a szívek felé, mi pedig be fogunk telni Isten 

tüzével és kegyelmével!  Ámen!  

Bret Sipek: 

Halleluja! Dicsőség az Úrnak! Ámen. Isten jó! Ámen. Erzsébet pásztor, szívemnek a tel-

jességéből szeretném neked megköszönni, és az egész gyülekezetnek is!  Elég sokat utazom, és 

őszintén azt kell mondanom nektek, hogy nagyon régen nem éreztünk már ilyen szívbeli, 



Készülődés a jövő évi Kolenda Tűzkonferenciára 

– 2 –  

  

szeretetteljes köszöntést, fogadtatást gyülekezetben, mint nálatok. Figyeltelek benneteket, 

amikor dicsértétek az Urat, és valamit láttam a szemetekben. Sokatok szemében láttam azt a 

várakozást, az elvárást, és úgy tűnik nekem, hogy valamit vártok Istentől. Vártok valamit 

Istentől? Dicsőség az Úrnak!  Az Úr megjutalmazza azokat, akik hisznek. Azok, akik mernek 

abban hinni, hogy valami történni fog.  

Már nem is tudok várni tovább, ki kell mondanom, hogy ez az üdvösség napja! Ez az 

üdvösség napja ennek a mostani, itteni gyülekezetnek is! És látni fogunk gyógyulásokat és 

szabadulásokat ma!  Jézus Krisztus miatt! Egyedül Jézus Krisztus miatt!  Halleluja! Dicsőség 

az Úrnak!  Nagyon csodálatos Isten jelenlétében időt tölteni.  Nem tudom, hogy számotokra 

milyen volt az elmúlt hét. Számomra és a feleségem számára – csodálatos feleségem van, 

fantasztikus! Egyszerre tud főzni, telefonálni, varrni, és a három unokánkra gondot viselni. 

Engem mindig lenyűgöz. Én sokkal egyszerűbb ember vagyok, egyszerre csak egy dolgot tudok 

csinálni. Nagyon hálás vagyok, és nagyon áldott vagyok, hogy ilyen hatékony feleséget kaptam 

Istentől. Halleluja!  

De visszatérve, nem tudom, hogy számotokra milyen volt az elmúlt hét. Nekünk egy nagyon 

nehéz, kihívásokkal teli időszak volt. Elfáradtam! Rengeteg nyugtalanság volt bennem, 

kihívások voltak, nehézségek, problémák. Nem tudtam, hogy mit tegyek. Nagyon vágytam arra, 

hogy ma az Úr házába jöjjek. Tegnap, ahogy megérkeztünk, lepihentem. Megpróbáltam 

megérteni az Úrtól, hogy miről prédikáljak nektek. Tudjátok, sok üzenet van az emberben, de 

az a lényeg, hogy mit akar az Úr ma reggel hozzátok szólni. Mire van szüksége az itteni 

embereknek? Uram, mutasd meg! Uram, én nem azt akarom bemutatni, hogy én milyen okos 

vagyok, vagy milyen bölcs. A teológiai tudásnak semmi haszna nincs, hogyha nem eleveníti 

meg a Szent Szellem. Kell, hogy legyen jó Ige a prédikátortól, de kell, hogy a Szent Szellem 

legyen az, aki megvilágítja.  

A Szent Szellem nagyon aktív akar lenni a közösségünkben. Nem csak annyit akar, hogy ó, 

mondj el egy rövid imát, és aztán el van intézve! Jó, ez egy jó üzenet volt, viszlát, Szent Szellem, 

majd megyek, aztán csinálom! Nem, Ő itt akar lenni közöttünk. Amikor a dicsőítés alatt itt 

ültem és csak figyeltelek benneteket, szinte alig mertem felállni. A Szent Szellemnek egy 

nagyon erős jelenlétét érzékeltem! Ha tudod, hogy a Szent Szellem itt van, ebben a teremben, 

akkor neki akarod odaadni a dicsőséget. Akkor azt akarod mondani, hogy fogadd el, Uram!  

A Szent Szellem mindig Jézust emeli fel. Ezt akarom én is tenni ma. Felemelni az Úr Jézust! 

Halleluja! Ott ültem a szobában, és két vagy három órán keresztül csak dicsőítéseket hallgattam. 

Aztán felismertem! Egyszerre azt vettem észre, hogy minden teher, minden nyomás alól 

felszabadultam. Ott ültem, és azt éreztem, hogy Jézus átölel. Azt gondoltam, hogy Jézus, de jó, 

hogy a barátom vagy! Tudod, hogy Jézus a barátod? Tudod, hogy Ő a te személyes barátod? 

Halleluja! Néha úgy gondolunk rá, hogy igen, Ő volt a mi megváltónk, sok évvel ezelőtt 

megmentett bennünket a rossz élettől, azoktól a bűnös dolgoktól, amikben éltünk. Ez egy 

igazság, ez egy csodálatos igazság. De tudjátok, Ő megvált minket napról napra. Az üdvösség 

örömét fakasztja napról napra az életünkben. Dávid királyról tudjuk, hogy mennyi kihívás érte 

az életét. Az egyik zsoltárban így imádkozik: Uram, kérlek, újítsd meg a te szabadításod örömét 

bennem! Újítsd meg a szabadításod örömét bennem!  
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Az öröm mindig új, mindig friss. Az öröm nem ilyen konzerves üvegekben van, mint ahogy 

az uborkák vannak. A Szent Szellem olyan, mint a levegő, friss mindig! Nem tudsz egy 

konzerves dobozból levegőt fogyasztani, hanem kell friss levegő. Minden nap friss levegőt 

lélegzel a tüdődbe. Ugyanezt tehetjük a Szent Szellemmel is, naponta. A szabadítás új örömét 

adja az Úr.  

Most már bemutatkoztunk, hogy Reinhard Bonnke és Daniel Kolenda szervezetében dol-

gozunk, és ez egy evangelizáló szolgálat. Azt szeretnénk látni, hogy az emberek megtérnek. 

Azért imádkozunk, hogy a Szent Szellem megérintse őket, az Ige által megtérjenek, 

megszabaduljanak, meggyógyuljanak az emberek! Ez a mi szívünk kiáltása folyamatosan. Azt 

láthatjuk, hogy hatalmas, dicsőséges csodák történnek. Már régóta imádkozunk Magyarorszá-

gért. Nagyon sok választ, reakciót kaptunk már ebből az országból. Már volt korábban három 

pásztori találkozónk, amin ott volt Erzsébet és [Antal] Csaba is közületek. Azt is észleljük, hogy 

nagyon sokan követtek bennünket a Facebookon is. Meg vagyunk róla győződve, hogy most 

van az idő Magyarország számára! Most jött el az idő Budapest számára! Dicsőség az Úrnak! 

Jövő augusztusban szeretnénk egy Tűzkonferenciát rendezni evangelizálással együtt. 

Hisszük, hogy ez nem csak egy újabb konferencia lesz. Hisszük, hogy ez egy olyan konferencia 

lesz, ami megrázza ezt az országot! Egy szellemi földrengést idéz elő! Meg vagyok róla 

győződve, hogy a dicsőségben egyre magasabb szintekre kell mennünk, lépésről lépésre. Ehhez 

a mennyből kell elvennünk, és lehozni a földre!  Hogy egy valódi személyes találkozásod 

legyen Istennel! Én hiszem, hogy ezek alatt a napok alatt sokan meg fognak térni!  

De van egy nagyon fontos dolog mindannyiunk számára. Az Úr kész arra, hogy 

munkálkodjon, ha imádkozunk, ha hiszünk. Szeretnél velünk együtt imádkozni? Szeretnél 

velünk együtt hinni? Elhinni azt, hogy Budapestet a Szent Szellem ereje meg fogja rázni? 

Halleluja! Dicsőség az Úrnak!  

Van egy emlékeztető kis kártyánk hátul a teremben, majd vehettek magatoknak. Vigyétek el 

magatokkal, és imádkozzatok és higgyetek! Mert amikor imádkozunk és hiszünk, akkor Isten 

véghezviszi az Ő akaratát. Elkészíti a barátaid, a szomszédaid szívét. Hogyha imádkozol a 

családtagjaidért, a szomszédaidért, akkor új kijelentést is kapsz róluk, hogy hogyan szeresd 

őket. Kell, hogy a szeretetünk is friss legyen naponta! Mert néha elfáradunk a szeretetben, és 

nem tudjuk, mit csináljunk. Néha az emberek kemények, nehéz őket szeretni.  

Néha úgy gondoljuk, hogy az evangelizáció csak annyi, hogy megosztom a bizonyságaimat. 

Egy rövid kis érthető üzenetet elmondok nekik, és már újjá is születnek, halleluja! Hát ez ritkán 

történik meg. Néha történhet így is, de legtöbbször inkább úgy történik, hogy a szomszédod 

elolvas egy kis szórólapot, te meg imádkozol érte, és ő látja a te életedet, olvassa a Bibliát az 

arcodról. Ez az ember hogy lehet ilyen boldog ilyen nehéz időkben? Kell, hogy legyen valami 

plusz az életében! Aztán eljön az idő, hogy meghívod őt a gyülekezetbe. Eljön egyszer, rendben 

van. De még nem született újjá, és aztán mi belefáradunk ebbe. Nem ilyen könnyű ez! Sokszor 

ahhoz, hogy az emberek Jézushoz jöjjenek, hétszer, nyolcszor is, tízszer is találkozniuk kell 

Jézussal, vagy azokkal, akik Őbenne hisznek. Saját példámból, saját életemből tanultam ezt. 

Csak egy rövid bizonyságot hadd mondjak.  
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Nagyon sokan azt mondják, hogy az én országom, Csehország az egyik legateistább, 

legkeményebb ország a földön. Én nem mondom ezt, mert nem ebben hiszek. Látom az éhes 

embereket az országomban. De valóban nem olyan könnyű Csehország, mint amennyire 

szeretném, hogy az legyen. Tizenöt évvel ezelőtt volt üzleti partnerünk egy házaspár, és nagyon 

megszerettük egymást, sokat beszélgettünk. Újra-újra meghívtuk őket egy kávéra, vagy egy 

ebédre hozzánk. Mindig azt néztük, hogy hogyan tudnánk megosztani velük az evangéliumot, 

mikor jön el az ideje. Néha csak tíz perc volt, néha húsz perc volt. Egyszer csak eltűntek az 

életünkből. Van ilyen is. Aztán egy vagy két évvel később találkoztam a feleséggel a 

gyülekezetben. Megkérdeztem, hogy hát te mit keresel itt? Nem úgy ismerlek, mint akit 

különösebben érdekelt a kereszténység! Akkor elmondta a történetüket. Elmondta, hogy tudod, 

mindig meg szoktatok bennünket hívni kávéra, sütire, ebédre. Azért azt észleltük, hogy ti 

valamiről akartok nekünk beszélni, az evangéliumról. De bevallom, akkoriban még nem fogott 

meg minket. Tudod, mi történt? Átköltöztünk Prágába, ahol a szomszédunk egy keresztény 

asszony volt. Ő is ezzel nyaggatott minket. Akkor elmentem egy játszótérre a kisfiammal, hát 

nem megint ott volt egy másik keresztény, aki Istenről beszélt? Egy idő után úgy éreztem, hogy 

Isten mindenütt ott van! Hogy ezek a keresztények mindenhol ott vannak! 

Ez egy csoda volt, ahogy hallgattam a szavait. Néhányan azt mondják, Csehország a 

legateistább ország ezen a földön. És aztán mégis van, hogy az történik, hogy egy asszony, akit 

egyáltalán nem érdekelt az evangélium, odajön hozzád, és azt mondja, hogy keresztények 

vannak mindenhol. Ezt csak Isten tudja megtenni! Ez Isten, a cselekvő Isten!  Ő az, aki 

összehozza a dolgokat. Amikor imádkozunk és hiszünk, akkor a dolgok elkezdenek történni. 

És Isten igazgatni fogja a dolgokat, úgyhogy soha ne becsüld alá az imának az erejét! Mert egy 

hatalmas fegyver a hívők imája. Ezért ha majd elmész, és viszel magaddal egy ilyen szórólapot, 

kezdj el hinni és imádkozni!  

Erzsébettel röviden beszélgettünk az alkalom előtt, és mondtam neki, hogy a hatalmas 

változásokról akarok prédikálni. Azt mondja nekem, én az azonnali változásokat szeretem! 

Halleluja! Aztán jött egy gondolat az elmémbe, hogy az azonnali változások mindig az imába 

vannak belecsomagolva. Vannak dolgok, amik látszólag azonnal történnek, de kérdezd meg 

Erzsébetet, hogy mennyit imádkozott érte, és mennyit böjtölt, és mennyit sírt azért a dologért, 

hogy az hirtelen megtörténjen? Hogyha bármilyen szolgálatban vagy, akkor tudod, hogy ezek 

így történnek. Dicsőség az Úrnak!  Isten megjutalmazza a mi hitünket. 

Nemrég volt Prágában egy nagyszerű evangelizáció. Az Awekening Europe szervezte, ők 

nagyon szorosan együtt dolgoznak velünk. Reinhard Bonnke és Daniel Kolenda is prédikált ott. 

Hónapokkal előtte nagyon komoly viták voltak a hívők között. Elkezdtek a hívők beszélgetni, 

vitatkozni, és olyan gondolataik voltak, arról beszéltek, hogy valóban jelent ez valamit itt 

nekünk a posztkeresztény világban, amikor az emberek már nem hisznek? Van-e egyáltalán 

értelme kimenni az utcára, és az evangéliumot megosztani másokkal? Mert az emberek annyira 

közömbösek.  

Valakivel éppen cseteltem a Facebookon, egy nagyon kedves emberrel, már vagy húsz éve 

ismerem. Ő egy ilyen „zöld asztalos” teológus keresztény volt, hogy most máshogy ne fogal-

mazzak. Ebben van azért tisztelet is feléje, hogy teológus, de egy nagy kérdőjel is van bennem 
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vele kapcsolatban. Értettem, amit írt nekem, hogy ez ilyen Krisztus utáni kor már, itt már az 

embereket nem lehet ilyennel meggyőzni. Volt egy ilyen beszélgetés köztünk. Éreztem azért, 

hogy jóindulat van a szívében felém. Azt mondta, hogy mivel a pásztorom kérte, hogy menjünk 

ki, nagy valószínűséggel azért megpróbálok kimenni az utcára, hirdetni az Igét. Voltak olyanok, 

akik azt mondták, hogy nincs értelme barátokat hívogatni erre az alkalomra, senki nem jön el.  

Lehet, hogy ez soha nem történt meg veletek, ti mindig tele vagytok tűzzel és lelkesedéssel 

az evangelizációban. Viszont amikor mi valahol egy evangelizációt szervezünk, akkor a lehető 

legtöbb gyülekezeti tagot akarjuk elérni ezzel. Alázatra int, ahogy látok pásztorokat, 

szolgálókat, ahogy csatlakoznak hozzánk. De van közöttetek is talán egy vagy kettő, akik 

megfáradtatok, akkor hozzátok szólok. Szeretnélek titeket bátorítani! Ez a barátom nagyon 

sokat tanult történelmet, teológiát, és sokat beszélgettünk. Mondom neki, hogy igazad van, az 

utcai evangelizálással nem lehet mindenkit elérni. Talán nem is minden hívő számára jó, ha 

kimegy az utcára és az evangéliumot hirdeti. De talán neked nem is kell kimenned az utcára, 

elég csak kimenni a szobádból vagy a lakásodból, és bekopogni a szomszédodhoz, aki ott él 

melletted már évek óta. Megkérdezte tőlem, hogy hogyan működik ez Afrikában? Látom, hogy 

hatalmas tömegek vannak ezeken az alkalmakon. Akkor mondtam neki, hogy igazából Afrika 

nagyon hasonlít Európára. Barátok viszik a barátaikat, szomszédok viszik a szomszédjaikat az 

alkalomra. Lehet, hogy több keresztény van ezekben az afrikai országokban, mint nálunk.  

Tizenöt éve voltam Koreában. Ugye ismeritek, Dél-Koreában van a világ legnagyobb 

gyülekezete, a Yoido. Én úgy gondoltam valami miatt, hogy Koreában biztos nagyon könnyű 

evangelizálni. Aztán megnéztem az utcán egy utcai evangélistát. Egy asszony volt, aki próbált 

szórólapokat osztogatni az egyik sarkon, és azt vettem észre, hogy az emberek reakciója nagyon 

hasonlított arra, mint ami itt lenne, vagy a világon bárhol. Nagyon sokan egyszerűen 

félrenéztek, néhányan megálltak. Isten egy kereső Isten! Amikor az evangéliumban Jézusról 

olvasunk, látjuk, hogy Jézus kereste az embereket, kereste azokat, akiket üdvözíthet. Kereste 

azokat, akik felé szolgálhat. Folyamatosan ez volt a szolgálata. Keresett! Én hiszem, hogy 

minden városban, a szomszédságban vannak emberek, akik keresik Istent! Nem biztos, hogy 

minden barátod keresi az Urat, mert annyira nem könnyű azért. De vannak mindenhol emberek, 

akik keresik a szívükben Istent.  

Az egyik szlovákiai alkalmunkon – köszöntöm a szlovákiai barátaimat, akik itt vagytok a 

teremben – egy nagyszerű testvér volt, aki segített nekünk az előkészületekben, a szervezési 

munkálatokban. Neki magyar gyökerei vannak, lehet, hogy ezért volt olyan nagyszerű! 

Gyuszinak hívták. Ő üzletember volt. Egy nagyon trükkös módot talált arra, hogy hogyan hívja 

meg a rokonait, a családtagjait, szomszédjait az evangelizációra. Ő egy ilyen cselekvő ember 

volt, az akciók embere. Üzleti háttérrel – tudjátok, ők azok a nyomulós típusok! Felhívta az 

összes családtagját. Vagy negyven embert felhívott a rokonságából. Azt mondta nekik: 

Tudjátok, az apukám most ünnepli a 80. születésnapját. Apropó, egyébként ő egész életében 

imádkozott értetek, személyesen, mindnyájatokért. Most a 80. születésnapját ünnepli, és 

mindnyájatokat meghívott a születésnapjára. Ennek a születésnapnak a részeként elmegyünk 

együtt erre az evangelizációra.  



Készülődés a jövő évi Kolenda Tűzkonferenciára 

– 6 –  

  

Negyven embert így hozott el az evangelizációra! Ünnepeld a születésnapodat jövő 

augusztusban, és hívjál meg minél többeket rá! Ugye, Nagy-Britannia királynőjének születés-

napja valamikor december környékén van, de mégis mindig nyáron tartja, hogy meg tudja hívni 

az embereket rá. Ha úgy érzed, hogy milyen kár, hogy nem augusztusban van a születésnapod, 

cseréld fel! Dicsőség az Úrnak. Halleluja! 

Szeretnék röviden az Isten Igéjéről is beszélni nektek. Remélem, hogy ez az üzenet áldás 

lesz számotokra! Élvezitek? Ha ti nem is, én élvezem! Csodálatos hallgatóság vagytok! Hiszem 

azt, hogy Isten cselekedni fog köztetek! Három héttel ezelőtt Koszovóban voltam. Ötszáz és 

hétszáz között van a hívők száma az egész országban. Volt egy konferenciánk, amire eljött 100-

120 ember. Az Úr adta a tudomány beszédét [tudás szavát], azt mondtam, hogy valaki meg fog 

gyógyulni a veseelégtelenségből. Senki nem jött előre. Kicsit sajnáltam, talán félreértettem az 

Urat? Két nappal később egy holland misszionáriussal találkoztunk ott Koszovóban, és azt 

kérdezte tőlem, hogy ki prédikált péntek este? Mondom, hogy én voltam, és egy asszony jött az 

Úrhoz. Úgy tűnt, hogy a hallgatóság keresztény, de volt egy asszony, aki az üzenetre előrejött 

és megtért. Mondta, hogy kapott egy telefonhívást a barátjától, és elmondta neki, hogy azon az 

alkalmon veseelégtelenségből meggyógyult!  

Olyan jó volt ezt hallani!  Dicsőség az Úrnak!  Ha az Úr ad egy tudomány beszédét, az egy 

bátorítás számodra is. Az olyan, mint hogyha meglökne a gyógyulás felé, hogy ne félj! Ez az Ő 

dolga! Ez nem a miénk, nem a tiétek, ez Istennek a dolga. Ha kapsz az Úrtól tudomány beszédét, 

vagy bölcsességét, szolgálj vele mások felé!  

Most röviden arról szeretnék még beszélni, hogy lehet megváltoztatni a megváltoztathatat-

lant. Van a te életedben olyan, amiről úgy gondolod, hogy megváltoztathatatlan? Lehet, hogy 

egy egészségügyi probléma? Lehet, hogy egy anyagi probléma? Lehet, hogy kapcsolati 

probléma? Valakivel rossz kapcsolatban vagy? Amikor gyerekek voltunk, volt egy ilyen játék, 

úgy hívtuk, hogy lefagyás. A gyerekek mozognak, táncolnak, mindenfélét csinálnak, és ha 

valaki azt mondta, hogy jég! – akkor mindenki lemerevedik, megfagy. Akkor addig kell úgy 

állni, míg újra nem mondják.  

Néha vannak ilyen helyzetek az életünkben is, amikor lefagyunk. Bizonyos körülmények, 

bizonyos feltételek lefagyasztják az életünket. Nem tudjuk, egyszerűen nem tudjuk, hogy most 

mi következik, mi jön ezután. Megyünk pásztorokhoz, megyünk evangélistákhoz, és mintha 

még mindig le lennének fagyva bennünk dolgok.  

Szeretném, ha Nehémiás próféta könyvéhez lapoznánk. Ez az Ószövetségben van. Az 1. 

fejezetet szeretném röviden átolvasni. Aztán nagyon röviden elmondom egy kis hátterét ennek 

a könyvnek, és a történetet. Ebben az időben a jeruzsálemi templom romokban hevert, a 

zsidókat pedig száműzetésbe vitték Babilónia földjére. Ha belegondolsz, akkor ez egy elég 

rossz helyzet. Ahelyett, hogy egy dicsőséges templomban ott lettek volna a papok, és az Isten 

dicsőségétől fagytak volna le, mint amikor Salamon templomszentelési imádsága volt, és a 

papok nem bírtak megállni a lábukon, mert olyan erős volt az Isten jelenléte azon a helyen. 

Olyan volt, mintha megfagyott volna a légkör, nem bírtak mozdulni sem Isten erős jelenlététől.  
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Eltelt háromszáz-négyszáz év, és minden romokban hever. Nincs templom, nincs dicsőség, 

semmi nincs. Ott van ez a fiatalember, Nehémiás, akiről szól ez a könyv. Amikor Jeruzsálemből 

jönnek a barátai, ő rákérdez, hogy mi a helyzet Jeruzsálemmel, mik a hírek? Azt válaszolták 

neki, hogy akik megmaradtak a fogság után, nagy bajban és gyalázatban vannak ott, abban a 

tartományban. Jeruzsálem várfala csupa rés, és kapui tűzben égtek el. Nehémiás leült és sírt.  

Mi a hit emberei vagyunk, a bátorság emberei vagyunk. De vannak helyzetek, amelyben nem 

tudsz mást tenni, mint hogy leülsz, és sírsz. De nem ez a történet vége. Itt nem ér véget a könyv. 

Elkezd imádkozni Nehémiás, és elkezdi megvallani az izraeliták bűneit. És aztán ezt a 

fájdalmát, és az ő megtérését, a bűnök megvallását átváltoztatja a hitének kifejeződésévé. Az 

Isten ígéreteire támaszkodik, és emlékezteti Istent az Ő saját szavaira. 

NEHÉMIÁS 1,8−9. 

8. Oh, emlékezzél meg arról a beszédről, melyet parancsoltál Mózesnek, a Te 

szolgádnak, mondván: Ha ti vétkeztek, én meg elszélesztelek titeket a népek 

között; 

Miután bűneit megvallotta, felgerjedt benne, hogy: Uram, emlékezzél meg a Te ígéretedről, 

amit Mózesnek adtál. Azt mondja, hogy azt mondtad, hogy ha ti engedetlenek vagytok, akkor 

szét lesztek szórva a nemzetek között. De ha visszatértek hozzám, de ha visszatértek hozzám… 

Amikor a Szent Szellem jön, akkor minden megváltozik. Amikor Jézus jön az életünkbe, akkor 

minden megváltozik. Ha megvalljátok a bűneiteket, ha énhozzám jöttök… És itt van Isten 

ígérete ebben: 

9. Ha pedig megtérendetek hozzám és megtartjátok parancsolataimat és 

cselekszitek azokat: még ha az égnek utolsó szélén volnának is szétszórt 

gyermekeitek, onnan is összegyűjtöm őket és beviszem arra a helyre, melyet 

választottam, hogy lakozzék ott az én nevem. 

Amikor valami lefagyaszt minket, hallunk helyzetekről, amik lebénítanak minket, vagy 

fizikai betegség, akár egy szívprobléma, vagy egy agyprobléma, vagy egy kapcsolat összetörik, 

te ott ülsz és sírsz. Uram, hogy történhetett ez? Van, hogy napokig ott vagyunk és sírunk, mert 

annyira fájdalmas. Vannak ilyen fájdalmas dolgok.  

Tudjátok, Isten előtt nem lehet játékokat játszani, mert az Úr látja, ismeri a te szívedet. Nem 

lehet vele játszani. Ha megfáradtál, ha megtört vagy, akkor nyugodtan öntsd ki a szívedet az Úr 

előtt, és sírj! Pál apostol azt mondja, hogy sírjatok a sírókkal, nevessetek, örüljetek az örülőkkel! 

Mindkettőre szükségünk van. De nem lehet, hogy örökre lefagyva maradjunk egy helyzetben, 

hanem mindig keresni kell a kiutat, ami Istennél van. Emeld fel a tekinteted ilyenkor: Uram, 

megígérted, tegyél valamit! Uram, tedd meg ezt a változást a barátomért! Uram, a hitem lassan, 

de azért növekszik benned. Dicsőség az Úrnak! Isten megjutalmazza a hitet. Lehet, hogy csak 

egy nagyon kicsinyke hit, de a hitnek csodálatos jellemvonásai vannak. Mit jelent a hit? 

Robban, robban, robbanásszerűen tud növekedni a hit. Az áttörés ereje az Isten Igéjéből fakad. 

Ez olyan, mint a hívőknek a DNS. 
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Úgyhogy több héten keresztül Nehémiás böjtölt és imádkozott, aztán hozott egy akciótervet. 

Elment a királyhoz. A király észrevette, hogy valami nincs rendben ezzel a fiatalemberrel, mert 

olyan szomorú volt. Azt mondja Nehémiás, hogy miközben a király ezt kérdezte, én magamban 

imádkoztam az Úrhoz. Hirtelen ima volt, de megelőzte ezt hosszú böjt, és ima − ugye, amiről 

beszélgettünk. Egy pillanat alatt abban a helyzetben kapcsolódott Istenhez. Ha a királynak nem 

tetszett volna, akkor levágta volna a fejét. Ha a király előtt valaki nem jelent meg úgy, ahogy 

az elvárható, az egy nagyon kockázatos dolog volt. Akkor a király megkérdezte: mit akarsz, 

hogy tegyek? Nehémiásnak pedig már ott volt a listája, hogy mi mindenre van szüksége. 

Szükségem van védelemre az úton. Szükségem van építőanyagokra. Erre, meg erre, meg erre 

van szükségem. Már az elméjében ott volt a terv. A király pedig engedélyt adott neki arra, hogy 

ezt véghezvigye.  

Elért haza, Jeruzsálembe. Ebben a történetben még annyi minden van, de csak azt szeretném 

kiemelni, hogy az újjáépítés nem történt meg százhúsz éven keresztül − azért mondok százhúsz 

évet, mert ennyi évvel korábban rombolták le a jeruzsálemi kőfalat, és az emberek 

szétszóródtak. 120 éven keresztül senki nem volt képes arra, hogy Jeruzsálem kőfalát újraépítse. 

És akkor jött ez a fiatalember, akit a Biblia inkább „evangéliuminak” ír le, mint „pünkösdinek” 

– úgy értem, hogy nem voltak olyan nagy kijelentései Istentől, mint mondjuk Pál apostolnak, 

és egy nagyon magas pozícióban volt. Ma azt mondanánk, hogy az Amerikai Egyesült Államok 

elnökének titkára volt. Személyi titkára. 

Nagyon okos, nagyon képzett ember volt, de a Szent Szellem inspirálta őt arra, hogy 

cselekedjen. Isten munkáját végezte, és az ígéretre támaszkodott. Tudjátok, hány napjába került 

ennek az embernek, hogy ezt a százhúsz éven keresztül romokban heverő kőfalat felépítse? 

Ötvenkét napba került neki! Ötvenkét nap alatt felépítették. Nem voltak profi építészei.  

Az ébredéshez nem kellenek profi evangélisták. Amikor én fiatal hívő voltam, egy csoport 

fiatal hívővel együtt egyszer csak azt vettük észre, hogy nekünk beszélnünk kell a hitünkről 

másoknak. Az 1980-as években volt ez, hét-nyolc éven keresztül egy kis gyülekezet hét-

nyolcszáz főssé növekedett, és új gyülekezeteket plántált. Nem jött nagy evangélista a 

városunkba, mert abban az időben ez nem is volt lehetséges, nem is jöhetett. De szerettük az 

Urat, telve voltunk Isten örömével, és megosztottuk a hitünket. Jézusnak adjuk a dicsőséget, de 

tiszteljük a vezetőinket. Tiszteljük a pásztorokat, az evangélistákat, a tanítókat, prófétákat. De 

azért vannak ezek az emberek − a vezetők −, hogy felkészítsék a hívőket a szolgálatra. Azért, 

hogy inspiráljanak minket, lelkesítsenek, segítsenek bennünket a nehézségeinkben. Halleluja! 

Isten jó! 

Amit Afrikában megtapasztaltunk az elmúlt harminc-negyven évben. Ha mondjuk negyven 

évvel ezelőtt Afrikába utaztál volna, akkor nem láttál volna nagy létszámú gyülekezeteket, nem 

láttál volna tömegeknek szóló evangelizációkat. Amikor Bonnke 1976-ban Afrikába ment, öt 

embernek prédikált. Tudjátok, az mennyi? Egy, kettő, három, négy, öt. Ti öten − mondjuk – ti 

voltatok az ő evangelizációs tömege. Ha úgy érzed, hogy itt most olyan nehéz, akkor emlékezz, 

hogy az Igében megvan az erő arra, hogy megtörténjen! Ez nem csak úgy van, hogy egy meg 

egy, meg egy, hanem szorzással megy. Minden nagy dolog kicsi dologgal kezdődik. Úgyhogy 

nagyon fontos, hogy higgyetek, és nagyon fontos, hogy szeressétek a felebarátaitokat! Mert a 
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te egy ember felé való szereteted az ugyanannyira fontos, mint Bonnke szeretete a milliók felé. 

Mert az a millió ember az egy ember, két ember, három ember, tíz ember, száz ember, ezer 

ember, tízezer ember – ezekből áll össze az a nagy tömeg. Ezeket az embereket Krisztus 

szeretetével kell odavinni a kereszthez.  

Úgyhogy ne vessétek meg a kicsiny kezdetet! Ha valami nagyot, hatalmasat, dicsőségeset 

akarunk látni Európában, akkor nem szabad, hogy csak úgy álmodozzunk erről. Ó, Uram, ha 

majd neked tetszik, akkor majd megcselekszed! Nem! Úgy várjuk az Urat, mint a pincért az 

étteremben. De egy jó étteremben! Mert a jó étterem pincére áll és pásztázza, hogy ki szól neki, 

és azonnal odasiet. Segíthetek? Parancsol még egy kis vizet? Ott áll hátul, de figyeli az 

aktivitást, és azonnal kész cselekedni, azonnal kész odamenni.  

Mi várjuk az Urat, és elvárjuk, hogy ébredést hozzon. Uram, hogyan imádkozzam? Hogyan 

böjtöljek? Uram, tíz napos böjt elég? Sokszor azon vagyunk, hogy Uram, mennyi az a 

minimum, amennyit imádkozzak? De Isten nem azokat keresi, akik a minimumra is alig 

képesek, hanem olyanokat keres, akik teljes szívvel benne vannak, akik teljes szívvel 

odaszánják magukat. Mert Ő is mindent odaadott. A legjobbját adta oda nekünk. Nem 

takarékoskodott, hanem leküldte a legdrágábbat, Jézust a számunkra. Jézusnak egy szörnyű 

halállal kellett meghalnia. Szörnyű, kínzó szenvedéseken kellett keresztülmennie. Ezt miattad, 

meg miattam tette. Azért, hogy szabadok legyünk, és békében élhessünk, és meggyógyuljunk, 

és megbocsássa Isten a mi vétkeinket. Halleluja! Tudtok erre áment mondani? Tudtok erre 

áment mondani? Ma van az üdvösség napja! Dicsőség az Úrnak! Isten jó! Ötvenkét nap. Hú, ez 

sok munkát jelent! 

Indiából egy rövid kis bizonyságot hadd mondjak. Szörnyű bürokrácia van Indiában. Ha úgy 

gondoljátok, hogy az Európai Unió tele van bürokratákkal, akkor menjetek el Indiába, és 

megváltozik a véleményetek. Van ott egy pásztor, húsz évvel ezelőtt kezdte ott a gyülekezetet. 

Ma százharmincezer fős a gyülekezete! Öt éven keresztül nem bírt ezekkel a bürokratákkal, 

hogy az engedélyt megszerezze az építkezésre. Amikor megvolt az engedély, annyira szépen 

minden elő volt készítve, hogy egy tizenháromezer fős imaházat építettek, légkondicionálással, 

területrendezéssel, mindennel együtt. Amikor hallottam, hogy hány nap alatt építették mindezt 

meg, akkor nem hittem a fülemnek. Ötvenkét nap volt! Mert tudták, hogy nagyon-nagyon 

gyorsnak kell lenniük. Nagyon gyorsan véghez kell vinniük, mielőtt újabb problémák 

adódnának. Mert elkezdtek történni a dolgok.  

Amikor elkezdenek történni a dolgok, akkor mindig lesz valaki, aki szembeszegül, aki 

ellenáll. Fiatal hívőként úgy gondoltam, ha az Úr útján járok, akkor minden rendben lesz, 

mindig az Úr védelme alatt leszek, semmi rossz nem történhet velem. Erzsébet, ilyen ez a 

keresztény élet? Szeretnénk, ha ilyen lenne! De mindig van ellenállás, és ezen ne lepődjetek 

meg. Lesznek olyanok, akiknek nem fog tetszeni, amit teszel. Sokszor közvetlen barátaidnak, 

vagy családtagjaidnak nem tetszik. De Isten a te oldaladon van.  

Ha nagyon megfáradsz, akkor ülj le, és engedd el magadat, hallgass dicsőítést! Tegyél be 

egy jó kazettát, vagy egy CD-t. Miközben dicsőíted az Urat, megtapasztalod a 23. zsoltár nagy 

igazságait. Asztalt terítesz nekem az én ellenségeim előtt. Az én ellenségeim előtt terítesz 
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nekem asztalt. Úgyhogy Csabával itt most egy jót eszünk, mondjuk egy finom magyar 

kacsasültet. Ott meg vannak az ellenségeink, akik acsarkodnak ellenünk. Mi viszont élvezzük 

a finom magyar kacsát, meg a libamájat. Dicsőség az Úrnak! Isten jó! Isten jó! 

Mi el merjük hinni, hogy Európa üdvözülni fog. El merjük hinni, hogy Budapest üdvözülni 

fog. Amikor itt ültem fent a színpadon és néztelek benneteket, jött egy gondolatom − hiszem, 

hogy egy Úrtól való gondolat −, hogy itt napjában kétszer, háromszor, négyszer lesznek 

istentiszteletek! Lehet, hogy nem holnap, de meg fog történni. Meg fog történni!  Mert az Isten 

Igéje, az Isten Szelleme és az Isten öröme egy nagyon jó kombináció. Abban benne van a 

növekedés, abban benne van a kirobbanó növekedés lehetősége. Szeretnélek egy kihívás felé 

vinni benneteket, ha az életedben van egy helyzet, ami lefagyaszt, vagy ami megbénít, és 

belefáradtál már abba a helyzetbe, és többé az már nem gyerekjáték, hanem az életednek egy 

valósága, és belefáradtál. Akár egy fájdalmas kapcsolat, egy betegség, ami ott belül mar − 

szeretném felemelni a hitedet. Talán az anyagi körülményeid olyanok, vagy lehet, hogy 

valamire nagyon vágysz, valamit nagyon szeretnél, de nem jön az áttörés. Úgy érzed, hogy 

mindig falnak ütközöl. 

Szeretnénk látni Európát üdvözülni, de ma Isten itt akar neked csodát adni. Mert azok a 

hívők, akiket lelkesítenek a csodák és erősen állnak az Isten Igéjében, meggyökereznek az Isten 

Igéjében, azok az igazi harcosai az Úrnak. Én azért imádkozom, hogy megkapd a csodádat, 

amire szükséged van ma! Lehet, hogy imádkozol a szomszédodért, bármilyen kérésről is van 

szó. Halleluja! Ha felismerted, hogy te ilyen helyzetben vagy, egy ilyen lefagyott állapotban 

vagy, szeretnélek kihívás elé állítani, hogy higgyél a változásban. 

Ha ilyen helyzetben vagy most, akkor emeld fel a kezedet! Nem csak egy ember, nem is 

vártam, hogy egy legyen. Álljunk fel, gyertek! Akkor emeld fel a kezedet, hogyha egy ilyen 

helyzetben érzed magadat! Ha nem tetted fel a kezedet, akkor nézz körül, és ha látsz valakit 

felemelt kézzel, akkor imádkozz érte! Mert nagyon sokan vagyunk, akik feltettük a kezünket. 

Hogyha valakiért tudsz imádkozni a környezetedben, akkor most imádkozz érte! Imádkozzunk 

most hittel! 

Mennyei Atyám, Uram, ennek a szükségnek az idején állunk előtted. Ebben a helyzetben, 

ami lebénít minket. Uram, Te hatalmas Isten vagy. Én felemelem a tekintetemet rád, és 

felemelem a hitemet rád, és megvallom, hogy minden lehetséges annak, aki hisz. Elveszem ezt 

Tőled ma. Uram, Te vagy az én erőm. Te vagy az én erősségem. Te vagy az én győzelmem. 

Ámen. Halleluja! 

Még egy kérdést szeretnék feltenni nektek. Lehet, hogy ez a kérdés egyetlen férfinak, vagy 

egyetlen nőnek szól. Bizonyos vagy benne, hogy üdvösséged van? Teljesen biztos vagy abban, 

hogy az a Jézus, akiről szó volt, Ő a személyes megváltód, és a szívedben él? Sokszor a 

legcsodálatosabb gyülekezetekben is vannak olyanok, akiket egy barátjuk, egy családtagjuk 

hozott el, és még nem az Úréi. Az csodálatos dolog, hogy itt vagy, de még jobb, a legjobb az, 

amikor Jézus bekerül a szívedbe. Mert Ő a Megváltó! Ő az, aki erőt, aki békét ad. Ha akár csak 

egy ember is van most itt a teremben, aki még nem bizonyos abban, hogy Jézust behívta-e már 

a szívébe, akkor, ha ez te vagy, szeretném, ha felemelnéd a kezedet. 
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Azt akarom mondani, hogy én szerettem a feleségemet már azelőtt, hogy összeházasodtunk 

volna. Lehet, hogy neked is van jó érzésed Jézus felé, lehet, hogy tetszik a gyülekezet, de mégis 

szükséged van ennek a lépésnek a megtételére, hogy behívod Jézust a szívedbe. Ez az egyszerű 

kis ima olyan, mint ez a gyűrű az ujjamon. Ez mutatja, ez bizonyítja, hogy harminckét éve 

összeházasodtam a feleségemmel. Dicsőség az Úrnak! Jó, hogyha jó érzésed van Jézus felé. A 

szimpatizálás az jó, de a házassági kapocs sokkal erősebb, és az a legjobb. Ezért ha még nem 

vagy biztos abban, hogy Jézus Krisztust befogadtad a szívedbe, akkor emeld fel a kezedet! Ez 

hatalmas örömöt okoz a hívők között, ha megteszed. Látok már ott egy kezet felemelkedni. Ha 

egy is van, én nagyon örülök annak. Ha kettő, vagy öt, akkor csak duplázódik, ötszöröződik az 

örömöm. Még egy kéz! Megkérhetném, hogy akik felemeltétek a kezeteket, álljatok fel egy 

pillanatra? Van még valaki, aki szeretné átadni az életét Jézusnak? Dicsőség az Úrnak! Ez egy 

csodálatos pillanat. Szeretném, hogy maradjatok még egy kicsit állva. Szeretném, ha 

elimádkoznátok egy egyszerű imádságot. Azt szeretném kérni a többiektől, hogy segítsük őket 

azzal, hogy mi is mondjuk ezt az imát. 

Mondjuk: Úr Jézus Krisztus, bűnös voltam, de szeretnélek befogadni a szívembe. Meg-

nyitom a szívem ajtaját, és kérlek, élj velem, és maradj velem! Vedd el minden bűnömet! Taníts 

meg, hogyan élhetek a tanítványodként! Befogadlak Téged. Ámen. Halleluja! Mindnyájan 

megtapsoljuk őket. Isten jó! Isten az üdvösségnek az Istene. Az üdvösségnek a része, ennek a 

csomagnak a része a gyógyulás is. 

Amikor még nagyon fiatal hívő voltam, a kislányunknak volt egy ekcémája a vállán. Nagyon 

sok tanítást kaptunk a gyógyulásról, és annyira tele voltam Isten Igéjének az ígéreteivel. Amikor 

fürdettem a kislányomat, láttam ezt a nagy ekcémát a vállán. Ahogy fürdettem, egyszer csak hit 

tört fel a szívemből, és azt kiáltottam, hogy menj el belőle Jézus nevében! Kivettem a kádból, 

megtörölgettem, és nagyon meglepődtem, mert nem volt ott már a vállán, miközben törölgettem 

a törölközővel! A férfiak mindig elfelejtik, hogy most a jobb oldalán volt, vagy bal oldalán volt 

ez a kinövés. Nem is emlékeztem, hogy ez most itt volt, vagy esetleg máshol volt? Bementem 

a feleségemhez, ő a tanú ebben a történetben. Megkérdeztem tőle, hogy ugye emlékszel, hogy 

volt ekcémája a lányunknak? A feleségem meg odatette az ujját, rámutatott a kislányunknak a 

vállára, és lefagyott. Azt akarta mondani, hogy itt van, de nem volt ott! Úgyhogy ilyen a mi 

Istenünk. Ő gyógyít! Hallelúja!  

*A barna színnel jelzett igeversek más fordításból származnak. A felhasznált bibliai versek a King James kiadás 

számozását követik. 

 

 

 

 
  


